
Joutsan kunnanhallitukselle 
Aloite kylien kauppapalveluista ja elinvoimasta 
 
 
Polttoaineiden ennätyskorkeat hinnat ja elintarvikkeiden kallistuminen kurittavat kaikkia 
kansalaisia, mutta erityisesti sivukylillä ongelmat kärjistyvät. Kaupat ovat kaukana ja oman auton 
käyttö on välttämätöntä, kun julkisia liikenneyhteyksiä ei ole. Hintojen ennustetaan nousevan 
edelleen voimakkaasti. 
 
Samaan aikaan kauppaliikkeet suosivat verkkokauppaa myös asiakkaiden ruokaostoksissa etenkin 
kaupungeissa. 
 
Rutalahdessa ongelmaan on tartuttu siten, että Rutalahden nuorisoseuran  Letkaliiterin 
kahvilaosaan kaavaillaan viilennyshuonetta, jota voitaisiin käyttää jakelupisteena jos kyläläiset 
kiinnostuisivat tekemään ruokaostokset verkkokaupan kautta esim. Toivakasta. Kauppiaat 
toimittaisivat verkkokaupasta tilatut ostoslaatikot keskitetysti Rutalahden jakelupisteeseen. Sekä 
Sale että K-market Perälä ovat alustavasti ilmaisseet kiinnostuksensa hanketta kohtaan. 
Hankkeessa on vielä paljon selvitettäviä asioita, mm. kustannukset, asiakkaiden kiinnostus, 
vastuut, mahd. työvoiman tarve jne. Entä miten huomioidaan ne, jotka eivät ole netissä ? 
 
Rutalahti ei ole ongelmineen yksin vaan hintojen voimakas nousu tuntuu kaikilla kylillä ja se syö 
kylien elinvoimaa. 
 
Ehdotan, että Joutsan kunta selvittää, miten kunta voi edistää kylien elinvoimaa edesauttamalla 
esimerkiksi Rutalahteen kaavaillun jakelupisteen perustamista Joutsan kylille. Samalla voitaisiin 
pohtia muitakin kylien elinvoimaan liittyviä kysymyksiä esimerkkinä viljelijöiden talousahdinko. 
 
Mielestäni näitä asioita voitaisiin pohtia elokuussa aloittavassa uudessa elinvoimapöydässä. 
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